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Stanovisko Asociace exportérů k přijetí eura 

 Asociace exportérů je dlouhodobě příznivcem přijetí eura, což má 

racionální důvody. Členství v eurozóně přinese významné úspory na konverzních 

poplatcích, výsledky společností nebudou ovlivňovány kurzovými vlivy ani ataky 

spekulantů, plánování bude snadnější a předvídatelnější, zjednoduší se účetnictví 

firem a usnadní cestování do zahraničí. Výše uvedené zvyšuje náklady firem a to 

krátí daňové příjmy státu. 

Na druhé straně je třeba mít na zřeteli i negativa, která přinese euro. 

Obecně známou skutečností je fakt, že členové eurozóny se v případě krachu 

ekonomiky některého z příslušníků tohoto uskupení budou podílet více než 

ostatní členové EU na pokrytí jeho dluhu. A Řecko není zdaleka jediným 

ekonomickým potížistou. Ohroženy jsou i mnohem větší ekonomiky na jihu i 

západě EU. 

Minimálně stejně významný argument v tuto chvíli je ztráta „pojišťovacího 

ventilu“ v případě růstu ekonomických problémů u nás doma. ČR je výrazně 

proexportní zemí a kurz nebude možno použít jako regulační prvek zejména při 

oslabování ekonomiky. A v této situaci, ve které se ČR nachází (ceny 

energetických komodit, přehřátý trh práce, slábnoucí poptávka, válečné 

konflikty) by se jednalo o zásadní problém, který by mohl přinést fatální dopady. 

A nelze se nepoučit ze zkušeností zejména Slovenska, kam euro přineslo 

zvýšení inflace, problémy průmyslu z důvodu výrazně silnějšího konverzního 

kurzu koruny než by odpovídalo realitě a střednědobou ztrátu 

konkurenceschopnosti. 

Asociace exportérů doporučuje s přijetím eura počkat do okamžiku, kdy 

se stabilizuje ekonomická situace u nás doma a ekonomika se dostane na 

růstovou trajektorii. Pak budeme moci vstoupit do eurozóny jako hrdý a 

rovnocenný partner členů tohoto klubu, ale rozhodnutí musí padnout pouze a 

jenom na základě odborné diskuse ekonomů a odborníků, kteří jsou znalí 

problému. 
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